
Protokół nr 1/24 

z posiedzenia Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu, 

Turystyki i Rekreacji 

z dnia 23 maja 2024 roku 

Komisja obradowała w składzie: 

1. Radosław Burdon - Przewodniczący Komisji, 
2. Paulina Wenda, 
3. Aleksander Atamański, 
4. Jarosław Tadych, (nieobecny) 
5. Kacper Sosnowski 

Pozostali zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1). 

Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie o godzinie 14.30, powitał radnych i 

gości. 

Następnie zaproponował zmianę w porządku obrad. Zmiana polegała na 

wprowadzeniu jako punktu drugiego opiniowania projektu uchwały. 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

2. Opiniowanie projektu uchwały. 

3. Informacja o sytuacji finansowej placówek oświatowych w I kwartale br. 

4. Sprawy wniesione, wolne wnioski. 

Ad.l. 

Przewodniczący Radosław Burdon zaproponował na funkcję wiceprzewodniczącego 

Kacpra Sosnowskiego. Radny przyjął propozycję. 

Członkowie komisji zaopiniowali propozycję jednomyślnie pozytywnie. 
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Ad.2 

W tym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart poinformował, że w 

porządku obrad sesji znajdzie się projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia 

Starosty Sępoleńskiego. W związku z faktem, że członkowie Komisji uczestniczyli 

wcześniej w posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów zrezygnowano z ponownego 

przedstawienia tego projektu. 

Ad.3. 

Na początek Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) zaprezentowała nowo wybranym 

radnym krótką charakterystykę szkół, dla których powiat sępołeński jest organem 

prowadzącym. 

Następnie Lidia Sokulska-Tłok przedstawiła zestawienie - wykonanie wydatków w 

placówkach oświatowych w I kwartale 2024 roku. 

Placówka 
oświatowa 

Plan wydatków 
2024 r. 

Subwencja 2024 
r. 

Plan 
dochodów2024 r. 

Różnica 
(subwencja+dochody-
wydatki) 

Centrum Kształcenia 
Zawodowego i 
Ustawicznego w 
Więcborku 

6.731 410 zł 6.275,326zł 16809 zł 439275 zł 

Internat CKZiU 786.696 zł 173965 zł 340262 zł 272.468 zł 

LO Sępólno 
Krajeńskie 

3.598.498 zł 2.928.540 zł 37.570 zł 632.387 zł 

LO Więcbork 3.250.947 zł 2.942.684 zł 5.535 zł 302.727 zł 

Poradnia 
Psychologiczno-
Pedagogiczna w 
Sępólnie Krajeńskim 

1.891.600 zł 1.618.157 zł 3.200 zł 270.242 zł 

Zespół Szkół 
Ponadpodstawowych 
w Sępólnie 
Krajeńskim 

4.883.203 zł 4.777.290 zł 4.348 zł 101.565 zł 

Specjalny Ośrodek 
Szkolno-
Wychowawczy w 
Sępólnie Krajeńskim 

9.225.571 zł 8.363 zł 96.900 zł 765.367 zł 

Ośrodek 
Rewalidacyjno-

447.000 zł 174.332 zł 272.667 zł 
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Wychowawczy w 
Płociczu 
(tutaj powiat jest 
jedynie organem 
założycielskim 

Po podliczeniu przewidzianych wydatków w stosunku do subwencji i dochodów 

wychodzi, że powiat do wszystkich placówek oświatowych musi dopłacić około 

3.000.000 zł. Szczegółowe zestawienie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Członkowie komisji wraz z Dyrektor dokonali analizy wydatków szkół. 

Lidia Sokulska-Tłok przedstawiła m.in. sytuację internatu przy CKZiU w Więcborku. 

Na chwilę obecną przebywa tam 12 osób i jak pokazuje doświadczenie lat ubiegłych, 

liczba ta w ciągu roku szkolnego prawdopodobnie się zmniejszy. 

Kacper Sosnowski wyliczył, że na jednego ucznia mieszkającego w internacie 

przeznaczyć trzeba 65.000 zł rocznie i są to ogromne koszty. Radny zauważył, że 

należałoby się zastanowić nad dalszym funkcjonowaniem internatu. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że trzeba zachęcać uczniów do kontynuowania 

nauki na terenie powiatu sępoleńskiego. Likwidacja internatu może być znaczącą 

przeszkodą. Szkoły muszą być atrakcyjne dla ucznia. 

Kacper Sosnowski dodał, że słyszał o osobach, które wynajęły mieszkania, bo nie 

chcą mieszkać w internacie. Być może jest to argument świadczący o warunkach jakie 

się tam znajdują. Mimo wszystko, warto byłoby się tej sprawie przyjrzeć. 

Aleksander Atamański stwierdził, że nie wyobraża sobie sytuacji, że młodzież 

szkolna mieszka sama w mieszkaniu bez żadnego nadzoru. 

Lidia Sokulska-Tłok przypomniała, że w przypadku likwidacji internatu, najpierw 

musi być uchwała intencyjna w sprawie. Temat ten był już wywoływany w 

poprzedniej kadencji. 

Aleksander Atamański zapytał ile osób mieszka w jednym pokoju. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) poinformowała, że z tego, co jej wiadomo w 

każdym pokoju znajdują się 3 osoby. 

Lidia Sokulska-Tłok odniosła się również do sytuacji w LO w Sępólnie. Stwierdziła, 

że w przypadku tej placówki koszt utrzymania samego budynku jest bardzo wysoki. W 

obiekcie znajduje się dodatkowe skrzydło, które chociażby trzeba ogrzać. Ponadto w 
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jednym z oddziałów uczy się tylko 14 osób. Cztery lata temu Zarząd Powiatu miał 

duży dylemat czy w ogóle go otwierać. 

Innym problemem jest stołówka, która mieści się w budynku przy 600-lecia w 

Więcborku. Dotychczasowym właścicielom tej działalności nie do końca interes się 

opłacał, w związku z powyższym złożyli wypowiedzenie najmu. Na chwilę obecną 

Dyrektor S. Kulpiński pozyskał już nowego najemcę ale nie wiadomo, jak długo 

będzie to opłacalne. 

Obecnie najmniejsze dofinansowanie otrzymuje ZSP w Sępólnie. W budynku szkoły 

wykorzystane jest każde miejsce. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, (...) poinformowała także o pozytywnej opinii 

Ministerstwa Obrony w sprawie możliwości utworzenia oddziału o profilu 

wojskowym w Liceum Ogólnokształcącym w Sępólnie. Warunkiem jaki trzeba spełnić 

jest uczestnictwo minimum 15 osób. Lidia Sokulska-Tłok przedstawiła również 

radnym tabelę obrazującą liczebność uczniów w szkołach podstawowych powiatu 

sępoleńskiego począwszy od roku szkolnego 2024/2025 skończywszy na roku 

2031/2032. (załącznik nr 3). Z materiałów tych wynika, że najbliższy rok szkolny 

będzie najgorszy, gdyż ósme klasy opuści jedynie 184 osób. W latach następnych 

będzie to już corocznie około 320 osób. 

Tutaj na problem tego roku zwrócił uwagę Przewodniczący Radosław Burdon, który 

stwierdził, że szkoły średnie będą miały problem z utworzeniem oddziałów. 

Przewodniczący wyraził opinię, że trzeba robić wszystko, żeby uczniowie chcieli 

uczyć się w szkołach ponadpodstawowych na terenie powiatu. 

Lidia Sokulska-Tłok stwierdziła, że szkoły aby zachęcić uczniów muszą tworzyć na 

przykład różne profile. Niestety powoduje to, że później trudno takie klasy 

zorganizować, bo zdarza się, że na jakiś profil chętne są tylko dwie osoby. 

Kacper Sosnowski zapytał o to, jaka jest różnica pomiędzy ilością uczniów w LO w 

Sępólnie a LO w Więcborku. 

Lidia Sokulska-Tłok poinformowała, że jest to mała różnica, w LO w Więcborku jest 

247 osób a w LO w Sępólnie 236. Bardzo dużym magnesem dla młodzieży jest 

niezmiennie Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego w Więcborku, 

głównie ze względu na realizowany program „Erasmus" i praktyki miesięczne za 

granicą. 

4 



Kacper Sosnowski zauważył, że z tych informacji wynika, że młodzież chętnie uczy 

się w szkołach technicznych. 

Radosław Burdon stwierdził, że dzisiaj młodzież chce szybko zarabiać a ukończenie 

studiów niekoniecznie wpływa na wysokość zarobków. Ponadto Przewodniczący 

zauważył, że uczniowie chętnie wybierają na kontynuację nauki szkołę w Sypniewie. 

K. Sosnowski poinformował, że w Sypniewie dużym zainteresowaniem cieszy się 

technikum weterynarii. 

Lidia Sokulska-Tłok dodała, że szkoła ta jest doskonale wyposażona, internat jest 

bezpłatny a weterynarii uczą bardzo dobrzy nauczyciele. 

Podsumowując Dyrektor stwierdziła., że do oświaty dokłada każdy powiat. Wiadomo 

jednak, że zadaniem organu jest stanie na straży budżetu, tak aby te koszty były jak 

najmniejsze. 

W tym punkcie głos zabrał Kacper Sosnowski. Zapytał Dyrektor czy posiada wiedzę 

o liczbie uczniów z niepełnosprawnościami w wieku od 6 do 18 łat. Radny 

poinformował, że czynnie działa w harcerstwie i chciałby zaproponować przystąpienie 

takich dzieci i młodzieży do programu o nazwie „Nieprzetarty szlak". Oczywiście taką 

wolę musieliby wyrazić również nauczyciele, którzy pełniliby funkcję opiekunów. Ze 

swojej strony K. Sosnowski zaproponował przeszkolenie osób, które takimi dziećmi 

chciałyby się zająć. Nie ukrywał, że jest to zajęcie dla działaczy, bo za świadczenie 

opieki nie przewiduje się wynagrodzenia. 

Radosław Burdon stwierdził, że można będzie ten temat przedstawić nauczycielom 

przy okazji planowanych wyjazdów do poszczególnych placówek. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Komisji 

zakończył posiedzenie o godzinie 15.40. 

Protokołowała: 

Ad.4. 

Radosław Burdon 
Przewodniczący Komisji 
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